
           projekt 

PROTOKÓŁ NR XXVIII/2021 

Z XXVIII SESJI RADY GMINY WIELISZEW  

 
z dnia 17 lutego 2021 roku 

 

O godz. 1020 Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął obrady XXVIII sesji Rady Gminy 

Wieliszew VIII kadencji. Sesja odbyła się w trybie zdalnym.  

Przewodniczący Rady Gminy przywitał zebranych. Poprosił radnych, aby potwierdzili swoją obecność 

na sesji poprzez naciśnięcie przycisku kworum na tabletach.  

Obecność na sesji potwierdziło 15 radnych:  

1. Grzegorz Bieńkowski 

2. Rafał Donarski 

3. Marcin Fabisiak 

4. Renata Gostkowska-Maczuga 

5. Jacek Kuciński 

6. Grażyna Kwiatkowska 

7. Artur Miętek 

8. Łukasz Miętek 

9. Dorota Sarna 

10. Jan Sołtys 

11. Bartłomiej Trzaskoma 

12. Dorota Trzaskoma 

13. Krystyna Wesołowska 

14. Danuta Wrzesińska 

15. Edwin Zezoń 

 

W obradach uczestniczyli również:  

Wójt Gminy Wieliszew – p. Paweł Kownacki, 

Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak, 

Zastępca Wójta Gminy – p. Magdalena Radzikowska, 

Sekretarz Gminy – p. Agnieszka Mitjans Szałapska, 

Kierownik Referatu Podatków – p. Magdalena Szczepankowska, 

Mecenas – p. Renata Karwowska-Renaud, 

Sołtysi Gminy Wieliszew, 

goście. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził kworum, a tym samym prawomocność 

podejmowanych uchwał. Przypomniał, że obrady Rady Gminy są transmitowane. Poprosił zebranych, 

którzy będą zabierali głos podczas obrad, aby stosowali się do wymogów Rozporządzenia o Ochronie 

Danych Osobowych. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że radni otrzymali proponowany porządek 

posiedzenia siedem dni przed sesją.  

Poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu 3: Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy 

Wieliszew z dnia 3 grudnia 2020 r., 29 grudnia 2020 r., 1 lutego 2021 r. 

Zapytał, czy są inne propozycje zmian. 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

    Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie nw.  porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Wieliszew. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy  

w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych na nie odpowiedziach. 

6. Sprawozdania z pracy komisji stałych Rady Gminy Wieliszew za 2020 rok.  



7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  rocznych planów pracy komisji stałych  

Rady Gminy Wieliszew. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wieliszew. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew na 

2021 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Wieliszew w 2021 roku dla przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

a) Prezentacja dotycząca działań podejmowanych przez Gminę Wieliszew w zakresie 

poprawy jakości powietrza atmosferycznego. 

b) Głosowanie nad projektem uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji oddziału przedszkolnego w 

Szkole Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku Pierwszym. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia ww. porządku obrad sesji. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń  

 Ad. 3. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki przedstawił prezentację w tym zakresie. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 Ad. 4. Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy  

w okresie międzysesyjnym. 

Informacja o działalności Przewodniczącego, Rady Gminy i Komisji Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 Ad. 5. Informacja o wniesionych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że nie wpłynęły interpelacje, ani zapytania. 

 Ad. 6. Sprawozdania z pracy komisji stałych Rady Gminy Wieliszew za 2020 rok.  

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: zatwierdzenia sprawozdań z pracy komisji stałych Rady Gminy Wieliszew za 

2020 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  rocznych planów pracy komisji 

stałych  Rady Gminy Wieliszew. 

 Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że plany pracy  zostały opracowane i przyjęte przez 

poszczególne komisje stałe Rady Gminy. Poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

 Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną. 

  Uwag i zapytań nie zgłoszono. 



Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznych planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Wieliszew w brzmieniu zaproponowanym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 

Uchwała Nr XXVIII/279/2021 w sprawie przyjęcia rocznych planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Wieliszew stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wieliszew. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

  Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie opinię pozytywną. Dodał, że Skarbnik Gminy 

szczegółowo omówiła propozycje zmian wprowadzone do projektu. 

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

 Skarbnik Gminy – p. Magdalena Sobczak omówiła najistotniejsze zmiany w obydwu uchwałach 

budżetowych. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wieliszew. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń   

 

Uchwała Nr XXVIII/280/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieliszew 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew 

na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

  Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną.   

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej 

Gminy Wieliszew na 2021 rok w brzmieniu zaproponowanym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 

Uchwała Nr XXVIII/281/2021 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew na 2021 rok 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku 

od nieruchomości na terenie Gminy Wieliszew w 2021 roku dla przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych 

z powodu COVID-19. 



 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki poinformował, że projekt uchwały jest konsekwencją dyskusji 

dotyczącej wsparcia dla przedsiębiorców, która miała miejsce na posiedzeniu Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Kierownik Referatu Podatków – p. Magdalena Szczepankowska poinformowała,  

że ustawa daje możliwość przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości  

na terenie Gminy Wieliszew w 2021 roku dla przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu 

COVID-19. 

Projekt uchwały zakłada przesunięcie terminów płatności trzech rat podatku od nieruchomości, 

płatnych w marcu, kwietniu i w maju 2021 r., maksymalnie do końca września 2021 r. 

Pomoc skierowana jest do przedsiębiorców, o których mowa w § 10 rozporządzenia Rady Ministrów z 

dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w 

związku z wystąpieniem stanu epidemii.  

Warunkiem przesunięcia płatności rat podatku jest złożenie formularza informacji przedstawianych 

przy ubieganiu się o pomoc rekompensującą negatywne konsekwencje ekonomiczne z powodu 

COVID-19, stanowiący załącznik Nr 3 do rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 29 marca 2010 r. w 

sprawie zakresu informacji przedstawianych przez podmiot ubiegający się o pomoc inną niż pomoc de 

minimis lub pomoc de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie oraz złożenie wniosku stanowiącego 

załącznik do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

  Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego – radny Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną.   

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat 

podatku od nieruchomości na terenie Gminy Wieliszew w 2021 roku dla przedsiębiorców, których 

płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 w brzmieniu zaproponowanym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 

Uchwała Nr XXVIII/282/2021 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Wieliszew w 2021 roku dla przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 

powodu COVID-19stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

o omówienie skargi. 

 Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – p. Renata Gostkowska-Maczuga 

poinformowała, że skarga dotyczyła nieprawidłowości, zdaniem Skarżących, w postępowaniu 

związanym z powstawaniem grzebowiska dla zwierząt. 

Dodała, że wyjaśnień w sprawie udzieliła Sekretarz Gminy.  

Komisja nie dopatrzyła się nieprawidłowości w działaniach urzędu, wszystkie procedury oraz 

terminowość procedowania zostały zachowane, przygotowano projekt uchwały, zgodnie  

z którym skarga jest bezzasadna. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy w brzmieniu zaproponowanym. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 

Uchwała Nr XXVIII/283/2021 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

o omówienie wniosku. 

 Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – p. Renata Gostkowska-Maczuga 

poinformowała, że wniosek dotyczy zintensyfikowania przez urząd działań mających na celu wymianę 

pieców w gospodarstwach domowych na terenie gminy Wieliszew. 

Dodała, że na posiedzeniu komisji Sekretarz Gminy i Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

omówiły działania podejmowane przez urząd w tym zakresie. 

a) Prezentacja dotycząca działań podejmowanych przez Gminę Wieliszew w zakresie poprawy jakości 

powietrza atmosferycznego. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki przedstawił prezentację na temat walki ze smogiem.  

Omówił problem, wskazał na jego przyczyny i skutki, przedstawił  działania podejmowane dotychczas 

przez gminę Wieliszew. 

 Wnioskodawca – p. Łukasz Moliński przedstawił przyczyny złożenia wniosku. Wyjaśnił, że w 

bezpośrednim sąsiedztwie jego posesji  naliczył kilkanaście kotłów pozaklasowych. Dodał, że z 

rozmów przeprowadzonych z sąsiadami wynika, iż są oni nieświadomi pomocy, którą oferuje gmina 

w zakresie dofinansowania wymiany źródeł ciepła. Stwierdził, że mieszkańcy są również 

nieświadomi, że po 1 stycznia 2023 roku wszystkie pozaklasowe źródła ciepła będą nielegalnym 

źródłem ciepła na terenie województwa.  

Stwierdził, że skutkuje to tym, iż przez znaczną część roku otwieranie okien jest niemożliwe, 

podobnie jak zabawa dzieci na zewnątrz.  

 Radny Rafał Donarski stwierdził, że kampania informacyjna powinna być bardziej skuteczna. 

Stwierdził, że być może radni i sołtysi, jako przedstawiciele mieszkańców, powinni do nich dotrzeć, 

wskazać, iż są programy, z których mogą skorzystać, np. ogólnopolski program Czyste powietrze, czy 

gminny program wymiany pieców. Przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego poprosił o informację, czy środki zabezpieczone na wymianę 

pieców są wystarczające. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska zapewniła, że tak.  

Stwierdził, że z jednej strony należy się cieszyć, iż środki są wystarczające, z drugiej jednak strony 

może to oznaczać, że kampania jest nieskuteczna i dlatego wpływa mało wniosków. Jeżeli uda się 

dotrzeć do mieszkańców należy mieć na uwadze, iż środki trzeba będzie zwiększać.  

Podsumował, że jego zdaniem wniosek mieszkańców należy uznać za zasadny, należy skoncentrować 

się na edukacji i kampanii informacyjnej.  

 Radny Edwin Zezoń stwierdził, że należy rozpocząć szeroką kampanię informacyjną. Należy 

uświadamiać mieszkańców, iż wymiana pieców pozaklasowych musi nastąpić do 2023 roku. Powinni 

w tym brać udział pracownicy urzędu, a także radni i sołtysi, powinni docierać do osób, które szkodzą 

jakości powietrza. Dodał, że w Michałowie-Reginowie największym problemem są osoby, które 

prowadzą działalność ogrodniczą.  

Stwierdził, że należy zastanowić się, co zrobić z takimi osobami, wszelkie kontrole wykazują, że palą 

węglem. Podsumował, że tylko informowanie mieszkańców i docieranie do nich punktowo może coś 

zmienić. 

 Radny Artur Miętek stwierdził, że problem dotyczy wszystkich miejscowości, ważna jest 

kampania informacyjna, odnosząca się nie tylko do skutków zdrowotnych, ale również skutków 

ekonomicznych. Stwierdził, że część mieszkańców ze względów ekonomicznych inwestuje środki w 

panele fotowoltaiczne. Natomiast nikt nie mówi o tym, że przejście ze źródeł węglowych na 

ogrzewanie ekologiczne jest również zasadne pod względem ekonomicznym. Stwierdził, że w 

kampanii informacyjnej należy skupić się na tym właśnie aspekcie. Dodał, że ważne jest również 

systematyczne zwiększanie puli środków przeznaczonych na wymianę pieców. 

 Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że wniosek wpłynął w styczniu 2021 roku, był 

rozpatrywany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, zbiegło się to z rozpoczęciem szerokiej 

kampanii informacyjnej. Dodał, że Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformowała, iż środki 



zabezpieczone w budżecie gminy na 2021 rok na wymianę źródeł ciepła są wystarczające, zapewniła 

również, iż w przypadku dużego zainteresowania mieszkańców wymianą pieców, zawnioskuje o ich 

zwiększenie. Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Stwierdził, że na efekty kampanii informacyjnej trzeba będzie poczekać. 

 Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki zaproponował, aby skorygować ostatnie zdanie uzasadnienia. 

Stwierdził, że warto byłoby wskazać, że podjęte przez gminę działania są właściwe, jak 

zaproponowała komisja, jednak dodać, iż zgodnie z sugestiami mieszkańców, Rada Gminy oczekuje 

ich intensyfikacji.  

Wyjaśnił, że będzie to stanowiło podkreślenie dotychczasowych osiągnięć, a jednocześnie pokazanie, 

iż dużo pozostaje nadal do zrobienia.  

Będzie to sygnał dla mieszkańców, że jeśli ktoś zaniecha wymiany pozaklasowych źródeł ciepła może 

to mieć przykre konsekwencje już za dwa lata. 

 Odnosząc się do słów Wójta Gminy, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  

p. Renata Gostkowska-Maczuga wyjaśniła, że zaproponowane przez komisję zdanie nie oznacza, 

zakończenia działań związanych z wymianą pieców. Dodała, że kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska zobowiązała się, iż w przypadku, gdy zabraknie środków zabezpieczonych na wymianę 

pieców, niezwłocznie powiadomi radnych o tym fakcie, następnie merytoryczna komisja zajmie się 

ich zwiększeniem. Stwierdziła, że na posiedzeniu komisji Sekretarz Gminy i Kierownik Referatu 

Ochrony Środowiska przedstawiły wszystkie czynności podjęte przez gminę.   

Podsumowała, że komisja uznała, iż należy poczekać na efekty kampanii informacyjnej, na to, jakie 

będzie zainteresowanie mieszkańców, dopiero wówczas podjąć decyzję o kierunku dalszych działań.  

Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki stwierdził, że gmina robi dużo, jednak być może są 

działania, które wkrótce się pojawią. Akcja promocyjna jest działaniem oczywistym, do jej 

przeprowadzenia obliguje gminę program ochrony powietrza. Korekta kilku słów nie będzie 

oznaczała, iż radni nie doceniają działań już podjętych.  

 Przewodniczący Rady Gminy powtórzył, że termin rozpatrywania wniosku zbiegł się  

z rozpoczęciem konkretnych działań promocyjnych. Dodał, że być może w uzasadnieniu można 

byłoby wskazać, iż w zależności od efektów akcji promocyjnej, Rada Gminy będzie oczekiwała 

dalszych działań. 

Radny Edwin Zezoń stwierdził, że prowadzone dotychczas kampanie promocyjne dotarły do 

osób aktywnych i zainteresowanych, jednak z obserwacji wynika, iż to za mało. Wskazane byłyby 

osobiste rozmowy z mieszkańcami. Zaproponował, aby do uzasadnienia dodać zdanie, że Rada Gminy 

zwraca się do mieszkańców oraz organizacji działających na terenie gminy, a także radnych i sołtysów 

o zwrócenie uwagi na gospodarstwa domowe, które emitują smog i osobiste dotarcie do tych osób  

z materiałami informacyjnym. 

 Wnioskodawca – p. Łukasz Moliński stwierdził, że przed rozpoczęciem kampanii 

informacyjnej rozmawiał z sąsiadami oraz osobami na forach internetowych.  Z rozmów wynika, że 

część osób spala pozaklasowe materiały ponieważ nie stać ich na inne paliwo, przerastają ich również 

formalności.  

Odniósł się do reakcji mieszkańców na ulotki dotyczące spisu źródeł ciepła. Stwierdził, że większość 

mieszkańców po prostu je wyrzuciła. 

Dodał, że dobrym rozwiązaniem byłoby osobiste dotarcie do mieszkańców. 

Stwierdził, że mieszkańcy powinni mieć świadomość, iż muszą, a nie mogą wymienić pozaklasowe 

źródła ciepła.  Informacja taka powinna  znaleźć się w dystrybuowanych ulotkach i prowadzonych 

rozmowach. 

 Sołtys wsi Skrzeszew – p. Sylwia Kuska stwierdziła, że gmina dociera z akcją promocyjną do 

mieszkańców, ulotki znajdują się w sklepach, informacje zamieszczane są na forach internetowych. 

Odniosła się do słów, które padły wcześniej, iż największym problemem są mieszkańcy, którzy 

prowadzą działalność ogrodniczą. 

Stwierdziła, że nie wyobraża sobie, aby powiedzieć  mieszkańcom, których jedynym źródłem dochodu 

jest ogrodnictwo, że mają zamknąć działalność. 

Dodała, że pod uwagę trzeba wziąć kwestie finansowe. Część osób mieszka w starych domach, po 

podłączeniu gazu nie będzie ich stać na opłacenie rachunków. Kwota dofinansowania wynosi 5 tys. zł, 

tymczasem koszt wymiany grzejników i pieca w domu 100 - 150 m2 - 20 tys. zł. 

 Radny Edwin Zezoń stwierdził, że nie chodzi o to, aby mówić mieszkańcom, iż powinni 

zamknąć działalność, ale żeby ich uświadamiać, aby używali węgla dobrej jakości, palili suchym 

drewnem, uszczelniali tunele, itp. 



 Radny Jan Sołtys zwrócił uwagę, że niskie dochody niektórych gospodarstw domowych 

uniemożliwiają podjęcie jakichkolwiek działań. Część osób przerasta również procedura związana z 

przyłączeniem gazu. Do takich osób należy dotrzeć nie tylko z informacją, ale też z pomocą. 

Stwierdził, że należy rozważyć, czy przy przyznaniu dofinansowania nie należałoby wprowadzić 

kryterium dochodowego. 

 Sołtys wsi Góra – p. Andrzej Kowalik stwierdził, że wiele osób starszych, mieszkających w 

starych domach, nie jest w stanie poradzić sobie finansowo, technicznie i organizacyjnie z wymianą 

pieca i instalacji. Stwierdził, że dofinansowanie w kwocie 5 tys. zł jest niewystarczające. Zwrócił 

uwagę na możliwość wykorzystania fotowoltaiki. 

 Przewodniczący Rady Gminy podsumował, że podczas dyskusji padło wiele sugestii. Projekt 

uchwały przygotowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, poprosił przewodniczącą o odniesienie się 

do nich. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – p. Renata Gostkowska-Maczuga 

stwierdziła, że podjęte przez gminę działania, które zbiegły się z wpływem wniosku, są wystarczające. 

Zaproponowała, aby poczekać na ich efekty. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

b) Głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w brzmieniu 

zaproponowanym.  

Wyniki głosowania  
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Bieńkowski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek Kuciński, 

Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

PRZECIW (1) Edwin Zezoń  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Rafał Donarski 

Uchwała Nr XXVIII/284/2021 w sprawie rozpatrzenia wniosku stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji o omówienie petycji. 

 Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – p. Renata Gostkowska-Maczuga 

poinformowała, że petycja dotyczy wywarcia wpływu na ministerstwo w zakresie szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV—2, w projekcie uchwały komisja zaproponowała, aby nie 

uwzględniać petycji.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w brzmieniu 

zaproponowanym.  

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska 

PRZECIW (1) Edwin Zezoń 

Uchwała Nr XXVIII/285/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji oddziału przedszkolnego 

w Szkole Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku Pierwszym. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały.  

  Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – radny Rafał Donarski 

poinformował, że projekt uchwały zyskał jednogłośnie opinię pozytywną, przy nieobecności jednego 

członka komisji. 



 Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – p. Jacek Banaszek poinformował, że trwają prace 

związane z rozbudową Szkoły Podstawowej w Janówku Pierwszym o pomieszczenia dla szkoły i 

pomieszczenia dla przedszkola.  

Przedszkole zostanie przeniesione z  budynku  przy ul. Dworcowej do dobudowanego do szkoły 

podstawowej skrzydła budynku.  Propozycja dotyczy przeniesienia oddziału przedszkolnego, tzw. 

„zerówki”, funkcjonującego przy szkole do placówki wychowania przedszkolnego.  

Uchwała ma charakter intencyjny. 1 marca b. r. rozpoczyna się rekrutacja do oddziałów 

przedszkolnych. Jeśli okaże się, że liczba miejsc wychowania przedszkolnego będzie za mała 

w stosunku do potrzeb, wówczas „zerówka” pozostanie w szkole.  

W takim przypadku Rada Gminy nie podejmie uchwały o przekształceniu poprzez likwidację oddziału 

przedszkolnego w szkole.   

 Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji oddziału 

przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku Pierwszym  

w brzmieniu zaproponowanym.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Grzegorz Bieńkowski, Rafał Donarski, Marcin Fabisiak, Renata Gostkowska-Maczuga, Jacek 

Kuciński, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Łukasz Miętek, Dorota Sarna, Jan Sołtys, Bartłomiej 

Trzaskoma, Dorota Trzaskoma, Krystyna Wesołowska, Danuta Wrzesińska, Edwin Zezoń 

 

Uchwała Nr XXVIII/286/2021 w sprawie zamiaru likwidacji oddziału przedszkolnego  

w Szkole Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku Pierwszym stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

  Ad. 15. Wolne wnioski i informacje. 

  Wójt Gminy – p. Paweł Kownacki udzielił odpowiedzi na zapytania radnych. 

 Ad. 16. O godz. 1314 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił zakończenie obrad XXVIII sesji Rady 

Gminy Wieliszew.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Przygotowała:      Przewodniczący Rady Gminy Wieliszew  

Magdalena Kucińska      Marcin Fabisiak  

 

 

 

 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


